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امیرعبداللهیان خطاب به مدیر یونسکو: 
ایرانبراساسقوانینخودبهسند٢٠٣٠نگاهمیکند

در دیدار مدیر دفتر منطقه ای یونسکو، امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه ایران 
با اشاره به ســند ٢٠٣٠ افزود، قرار بود این سند در حوزه آموزش باعث 
همبستگی جهانی باشد اما با نادیده گرفتن هویت و واقعیت های فرهنگی 
کشورها آنها را در این حوزه دچار مشکل کرده است و از این رو جمهوری 
اسلامی ایران بر اساس قوانین داخلی و فرهنگی خود به این سند نگاه می 

کند.
به گزارش جماران؛ خانم گلدا الخوری در آغاز ماموریت خود به عنوان مدیر دفتر منطقه ای 
یونسکو با حسین امیرعبداللهیان دیدار کرد. امیرعبداللهیان با تبریک و  آرزوی موفقیت برای 
مدیر دفتر منطقه ای یونسکو، رابطه کشورمان و یونسکو به ویژه در حوزه هایی چون ثبت میراث 
فرهنگی را نزدیک خواند و توانمندی های جمهوری اســامی ایران در زمینه های آموزش، 
آموزش عالی و فن آوری به ویژه در حوزه بانوان ایرانی را مثال زدنی دانست. وزیر امور خارجه 
با اشاره به سند ٢٠٣٠ افزود، قرار بود این سند در حوزه آموزش باعث همبستگی جهانی باشد 
اما با نادیده گرفتن هویت و واقعیت های فرهنگی کشورها  آنها را در این حوزه دچار مشکل 
کرده است و از این رو جمهوری اسامی ایران بر اساس قوانین داخلی و فرهنگی خود به این 
سند نگاه می کند.خانم گلدا الخوری  نیز در این دیدار شرحی از برنامه های خود برای دفتر را 
ارایه و وعده داد حداکثر تاش خویش را برای ارتقای جایگاه این دفتر منطقه ای به عمل آورد. 
خاطر نشان می سازد دفتر منطقه ای سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد - یونسکو 
در ایران هماهنگی فعالیت های یونسکو در کشورهای ایران، افغانستان، پاکستان و ترکمنستان 

را برعهده دارد.

انتقاد یک نماینده مجلس از مدیریت راهپیمایی اربعین: 
نهبرنامهریزیاستانیداشتیم

نهتوانکشوری
حجت الاسلام و المسلمین سید جواد حسینی کیا نماینده سنقر و کلیایی در مجلس 
گفت: اربعین نزدیک است و هنگام بازگشــت زائرین قطعا در مرزها با ازدحام 
جمعیت زیادی روبرو می شویم. امروز مسئولان باید برای برگشت زوار برنامه ریزی 
کنند؛ باید برای خودرو های پارک شده در مرزها و پذیرایی زائرین، از جمله تأمین 

آب خنک تدبیر شود تا دوباره مشکلات تکرار نشود.
ازدحام مرزهای ایران و عراق و بسته شدن مرزها، راهپیمایی اربعین امسال را که برای اولین بار پس 
از دوران کرونا برگزار شد، با یک مشکل جدی مواجه کرد.در این خصوص حجت الاسام و المسلمین 
سید جواد حسینی کیا به جماران گفت: مسئله اصلی این است که زیرساخت عراقی ها و حتی ما مناسب 
نبود و مدیریت استانی و کشوری جای بحث بسیار دارد؛ از سویی گیت های عراقی بر خاف تعدادهای 
پیت های ما، کم بود و در مقابل جمعیت زیادی در مرزهای ما بودند که پشــت گیت های عراقی ها 
می ماندند و در نهایت دیدیم که این اتفاقات چطور موجب آزار و اذیت زوار ایرانی شد.وی با بیان اینکه 
اما نیمی از مشکل آن سوی مرز هم بود و زیر ساخت ها در عراق مناسب نیست، افزود:  بعد از مشکل 
کمبود گیت ها، مشکل آب و غذا پیش آمد که این مسئله ی مهمی است؛ اما باید بدانیم عراقی ها معمولا 
از یازدهم صفر به بعد موکب های اصلی خود را بر پا می کنند.  اما تصور ما این است که موکب ها از روز 
اول صفر دایر است و به این خاطر مردم انتظار پذیرایی از سوی عراقی ها دارند.حسینی کیا با بیان اینکه 
بخشی دیگر از مشکات، عدم اطاع رسانی برای زوار بود، یادآور شد: از سوی دیگر، همانگونه که گفته 
شد در مرز نتوانستیم با عراقی ها تعامل جدی داشته باشیم تا زوار ورود و خروج مناسبی داشته باشند. البته 
امروز شنیدیم رفت و آمد افراد روان تر شده است.وی اظهار داشت: اربعین نزدیک است و هنگام بازگشت 
زائرین قطعا در مرزها با ازدحام جمعیت زیادی روبرو می شویم. امروز مسئولان باید برای برگشت زوار 
برنامه ریزی کنند؛ باید برای خودرو های پارک شده در مرزها و پذیرایی زائرین، از جمله تأمین آب خنک 
تدبیر شود تا دوباره مشکات تکرار نشود. وی افزود: مشکل اصلی این اتفاقات در داخل است؛ عدم 
برنامه ریزی در استان ها و عدم توان کشوری باعث شد مسئولان نتوانند تعامات را درست انجام دهند 
و به خوبی در این مورد اطاع رسانی کنند.وی در پایان گفت: دولت سیزدهم اولین سالی است است که 

اربعین را مدیریت می کند و نتوانست مدیریت و تعامات لازم را به خوبی برقرار کند.

نماینده مردم قم در مجلس:
مجلساجازهنمیدهدکمکاریهایگذشته

بهضررمعلمانتمامشود
نماینده مردم قم در مجلس بــا بیان اینکه با پیگیری های صورت گرفته، 
معلمان طرح مهرآفرین مشمول رتبه بندی می شوند، گفت: مجلس یازدهم 

اجازه نمی دهد کم کاری های گذشته به ضرر معلمان تمام شود.
به گزارش بازار به نقل از خانه ملت، احمد امیرآبادی فراهانی با اشاره به اقدامات انجام شده برای 
تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین، عنوان کرد: با توجه به اینکه در آیین نامه اجرایی قانون 
رتبه بندی معلمان، این معلمان که عموماً به صورت پیمانی در سال ۱٣۹٢ جذب شدند، مشمول 
رتبه بندی نمی شدند، مجلس موضوع را پیگیری و بندهای آیین نامه اجرایی در این خصوص 
را خاف قانون دانست.نماینده مردم قم در مجلس با بیان اینکه مجلس پیگیری احقاق حقوق 
معلمان است، تصریح کرد: تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین که حدود ۸٠ هزار هستند، 
از حقوق آن ها به شــمار می آید و کم کاری دولت های گذشته در تبدیل وضعیت این نیروها 
نباید به ضرر آن ها تمام شود و این عزیزان حتی مشمول رتبه بندی نیز نشوند.وی تأکید کرد: 
با پیگیری های به عمل آمده هیأت تطبیق مصوبات دولت با قوانین آیین نامه اجرایی دولت را 

مغایر با قانون دانست و دولت در مقطع کنونی موظف به اصاح آیین نامه است.
عضو هیأت رئیسه مجلس اضافه کرد: مجلس تا تبدیل وضعیت معلمان طرح مهرآفرین و 

مشمول شدن این عزیزان در قانون رتبه بندی معلمان، این موضوع را پیگیری خواهد کرد.

علاقه عجیب روسای اتاق های شهرستان ها به صندلی ریاست
بعضیهاازدهه۷٠و۸٠رئیساتاقبازرگانی

شهرستانشانهستند!
معمولا در ایام نزدیک به انتخابات آئین نامه های داخلی  اتاق تغییر می کند و 
همین موضوع سبب شده بسیاری از افراد تقریبا به صورت مادام العمر رئیس 

اتاق بازرگانی شهرستان ها باشند.
 بــه گزارش »نود اقتصــادی«، این روزها که بحث حذف محدودیت دو دوره ای ریاســت 
اتاق بازرگانی در آئین نامه مطرح شده بد نیست نگاهی به لیست روسای اتاق های بازرگانی 
شهرستان ها و مدت زمان حضورشــان داشته باشیم.  جالب است در این لیست بسیاری از 
افراد همچنان از دهه ۷٠ و ۸٠ بر صندلی ریاســت اتــاق بازرگانی تکیه زده اند، که از جمله 
آن ها می توان به علی اصغر جمعه ای، هادی تیزهوش تابان، عبدالحکیم ریگی میرجاوه، حسن 
انتظار، غامحسین شافعی، محسن احتشام، کیوان کاشفی، جبار کیانی پور، شعبان فروتن، 
حسین ســاح ورزی، و حسین پیرموذن اشاره کرد.معمولا در ایام نزدیک به انتخابات آئین 
نامه های داخلی  اتاق تغییر می کند و محدودیت دو دوره ای برای ریاســت اتاق های بازرگانی 
برداشته می شود. همین موضوع سبب شده بسیاری از افراد تقریبا به صورت مادام العمر رئیس 

اتاق بازرگانی شهرستان ها باشند.

گزارش »امروز« از عادلانه کردن توزیع یارانه ها
سفرهمردمازنانخالینماند

ادامه از صفحه یک
این استاد سیاستگذاری عمومی افزود: بنابراین »سیاست نان« یک موضوع مدیریتی- سیاسی و البته 
ابزاری مهم در تربیت سیاسی- اجتماعی دولت و مردم است. این سیاست الگویی مدیریتی برای کشوری  
است که به ریخت وپاش و بی نظمی عادت کرده است. سیاست نان می تواند سبب شود که معماری 
سیاست های عمومی براساس »عقانیت« و محاسبه سود و زیان انجام شود و مردم به آن عادت کنند. 
عقانیت ابزاری و محاسباتی مهم ترین گم شده رفتاری دولت و مردم در ایران است. به نظرم این طرح در 
صورت موفقیت می تواند به نقطه عطفی برای تصمیمات سیاستی دولت های پس از انقاب تبدیل شود.
وی اظهار داشت: در سیاســت های عمومی به این عادت نکرده ایم که »معماری مواجهه منافع« 
گروه های مختلف اجتماعی را در پیش بگیریم. هر گروه اجتماعی را حتی اگر اقلیت باشد، با نام »مردم« 
مورد توجه قرار می دهیم و به همین سیاق منافع آنان را بر منافع شمار دیگری از مردم که اتفاقا ممکن 
است اکثریت باشند، ترجیح می دهیم. به همین سیاست نان توجه کنید. شماری از نانوایان که تا پیش 
از این بر اثر سوءمدیریت سودهای کانی می برده اند، اکنون به ورشکستگی کشیده شده اند. این اقلیت 
کم شــمار، به  دلیل ناآگاهی و سوءرفتار رسانه ای، در ذهنیت عمومی برجسته می شوند و مانع اجرای 
سیاستی می شویم که اصولی تر و عام المنفعه تر است.اشتریان ادامه داد: به همین دلیل است که اسباب 
سوء استفاده از این عرصه حساس فراهم می شود و شماری از رانت جویان و قاچاقچیان، مردم را  گروگان 
می گیرند. آگاهی مردم از فرایند امور سبب می شود که منافع اکثریت به بهانه اقلیت پایمال نشود.وی تاکید 
کرد: آگاه کردن مردم از این گروگان گیری مهم است و این نقطه حیاتی مبارزه با فساد است؛ زیرا همواره 
شرکت ها و صنایع بزرگ رانتی، سیاست مداران عوام گرای فاسد و مدیران نالایق از همین گروگان گیری 
مردمان بهره برداری می کنند. ازاین رو باید به گونه ای عمل شود که مواجهه گروه های اجتماعی با یکدیگر 
شفاف شود تا کسی به بهانه »مردم« منافع رانتی برای اقلیت کسب نکند.این استاد سیاستگذاری عمومی 
یادآوری کرد: همین بهانه در فولاد و قیمت گذاری و پتروشیمی و خودرو و غیره هم وجود دارد. »سیاست 
نان« اگر به درستی اجرا شود، نحوه اندیشیدن مردم و مدیران و سیاست گذاران به اداره امور عمومی را 
اصاح می کند و خلل ها و نقایص و مفسده های آن را به چالش می کشد.وی تاکید کرد: بخشی از فرایند 
درستی این سیاست بستگی به آن دارد که تدریجی، گام به گام و با پذیرش سعی و خطا اجرا شود تا 
بر پیچیدگی آن فایق آییم. البته اطاع رسانی و جلب حمایت مردم و نگاه و قلم مسوولانه نویسندگان، 
روزنامه نگاران و فعالان عرصه عمومی از ضروریات است. متأسفانه فضای مجازی به دلیل شهرت طلبی 
و بیماری منفی نگری همواره مانعی برای تغییرات سیاستی مثبت بوده است. رانت خواری با جهالت 

سیاسی و سوءرفتار رسانه ای در هم می آمیزد و فاجعه به بار می آورد.

بهروز کمالوندی، سخنگو و معاون امور بین الملل، 
حقوقی و مجلس ســازمان انــرژی اتمی ایران 
در پاســخ به برخی گفته های مدیرکل آژانس و 
درخواســت پاسخ جمهوری اســلامی ایران به 

سوالات آژانس، به ارائه توضیحاتی پرداخت.
به گزارش ایسنا، سخنگوی سازمان انرژی اتمی ایران اظهار 
کرد: بیان وجود خاء نظارتی و اینکه این خاء هر روز بزرگ تر 
می شود، مبنای حقوقی ندارد زیرا آنچه امروز انجام نمی شود 
مربوط به توافق ۱ + 5 با جمهوری اســامی ایران است که 
در قالب سند برجام تعریف شده و همچنین برقراری مجدّد آن 
مطابق قانــون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از 

منافع ملتّ ایران، مستلزم رفع تحریمها و اجرای تعهدات طرفین 
متعاهد است.

وی درباره موضوع سه مکان ادعایی آژانس تصریح کرد: ایران 
در خصوص سه مکان ادعایی آژانس؛ کمال همکاری را داشته 
است، اطاعات و پاسخ  به ســؤالات آژانس را ارسال کرده و 

جلسات گفتگو برای رفع ابهام نیز برگزار کرده است.
کمالوندی تأکید کرد: آژانس نباید بر مبنای اسناد ساختگی 
رژیم صهیونیستی که با اهداف خاص سیاسی در اختیار آژانس 
قرار داده می شود، قضاوت و بر اساس آن ها اعام نظر کند. این 
نوع قضاوت برخاف اصل بی طرفی و حرفه ای گری است. از 
آنجائی که آژانس تمام مواد هسته ای اظهارشده ایران را مورد 

حسابرسی قرار داده است و هیچ اختاف حسابداری مواد مطرح 
نیســت؛ صرف مشــاهده آلودگی در چند مکان را نمی توان 
نشانه ای از وجود مواد هسته ای اظهارنشده تلقی کرد. این نوع 
نتیجه گیری بر خاف رویه و استانداردهای شناخته شده آژانس 

حتی با موارد مشابه در کشورهای مختلف است.
سخنگوی ســازمان انرژی اتمی افزود: متأسفانه این بیانات 
ریشــه در اهداف و مقاصد مغرضانه سیاســی دارد که رژیم 
صهیونیســتی آن را هدایت می کند. توصیه مــا به آژانس و 
طرف های مذاکراتی، دوری جستن از اینگونه برخوردهاست 
 که تاکنون هم این شــیوه هیــچ نتیجــه ای را عاید آن ها 

نکرده است.

کمالوندی در پاسخ به اظهارات مدیر کل آژانس

خلاء نظارتی مورد ادعای آژانس مبنای حقوقی ندارد

اخبار کوتاه 

وزیر پیشــنهادی کار باید خیلی پیشــتر در مجلس حاضر می شد و در مورد 
برنامه های خود برای این وزارتخانه ی عریض و طویل و راهکارهای حل مشکلات 

بسیارِ این مجموعه، با نمایندگان صحبت می کرد.
به گزارش ایلنا، کارگران امروز در یکی از دشوارترین شرایط ممکن از منظر معیشت و امنیت شغلی 
به سر می برند؛ 5۷.۴ درصدی که در اسفند سال قبل برای افزایش حداقل دستمزد سال جاری مصوب 

شد، در همان ماه های ابتدایی سال آب رفت، به گونه ای که دیگر اثری از آثارش باقی نمانده است!
بهبود قدرت خرید کارگران

این ادعا را علی خدایی )عضو کارگری شورایعالی کار( تایید می کند؛ او با بیان اینکه در شرایط تورمی 
ماه های اخیر، سقوط آزاد معیشت کارگران، یک حرکت بدون ایست بوده؛ می گوید: گرانی ها، سطح 
پوشش دستمزد را به سرعت تقلیل داده؛ در شورایعالی کار با افزایش 5۷.۴ درصدی حداقل دستمزد، 
قصدمان حفظ قدرت خرید کارگران در سطح سال قبل بود اما حالا بعد از گذشت نزدیک به شش 
ماه، سطح پوشش حداقل دستمزد به زیر 5٠ درصد رسیده؛ دستمزد امروز شاید کمی بیشتر از ۴٠ 

درصد هزینه ها را پوشش می دهد.
و در این شرایط که از قضا، بحث تصویب و اجرای طرحی برای افزایش حقوق کارمندان شاغل و 
بازنشسته در میان آمده است، یکی از مهم ترین مطالبات طبقه ی کارگر، »ترمیم مزد و مستمری« 
است؛ این مطالبه تنها از طریق برگزاری نشست رسمی شورایعالی کار قابل پیگیری ست و نکته 
اینجاست که رئیس این شورا یعنی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، هنوز بر صندلی وزارت تکیه 
نزده است.خدایی به عنوان نماینده ارشد کارگران در مذاکرات مزدی با تاکید بر لزوم انتخاب سریع 
وزیر کار می گوید: از ابتدای سال بعد از خاتمه ی ماجرای مزد ۱۴٠۱، فقط یک جلسه شورایعالی کار 
با موضوعات متفرقه داشتیم و امروز در این شرایط در انتظار تعیین وزیر و برگزاری نشست رسمی 
شورایعالی کار  هستیم تا بتوانیم »ترمیم مزد« را به عنوان یک مطالبه ی اصلی طرح کنیم.»ترمیم 
مزد« فقط یکی از مطالبات اصلی جمعیت انبوهِ تحت پوشش وزارتِ تعاون، کار و رفاه اجتماعی ست؛ 
این وزارتخانه، بدون تردید مهم ترین وزارتخانه کشور است که بیش از ۴٣ میلیون نفر از جمعیت 
کشور مستقیم یا غیرمستقیم با آن سروکار دارند؛ تمام بحث های روابط کار، موضوعات مرتبط با 
تعاون و همچنین مشکات رفاهی جامعه ی تحت پوشش از بازنشستگان گرفته که با بیمه تکمیلی 
مشکل دارند تا افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی مانند بهزیستی که در گیر معضاتی مانند ناکافی 
بودن مستمری هستند، به انتخاب وزیر بستگی دارد؛ اما سوال اینجاست که چرا این کار مهم مدام 
به تعویق می افتد؛ چرا انتظار چندماهه برای انتخاب یک فرد مناسب که در جایگاه وزیر کار بنشیند، 

به پایان نمی رسد؟
ماجرای ماه ها فترت!

بیست و سوم خرداد  سال جاری، سخنگوی دولت گفت: »رئیس جمهور روز گذشته با استعفای دوم 
حجت عبدالملکی موافقت کرد.« با این حساب، این وزارتخانه از بیست و دوم خرداد تا امروز که دقیقاً 
سه ماه سپری شده است، بدون وزیر اداره می شود. در همان بیست و سوم خرداد، محمد هادی زاهدی 
وفا به عنوان سرپرست این وزارتخانه منصوب شد. وزارت کار سه ماه تمام با سرپرست اداره شده است 
و در این مدت که دقیقاً دوران اوج بحران معیشتی کارگران شاغل بوده، حتی یک نشست رسمی 

شورایعالی کار برای پیگیری بحث جبران قدرت خرید از دست رفته ی کارگران برگزار نشده است!
بیش از سه ماه اداره ی یکی از مهم ترین و البته گسترده ترین وزارتخانه های کشور با سرپرست، 
عواقب و هزینه های بسیار برای جامعه ی هدف داشته و هنوز هم دارد؛ گرچه سیزدهم شهریور برخی 
نمایندگان مجلس از معرفی سرپرست فعلی به عنوان وزیر به مجلس خبر دادند، اما در حال حاضر وارد 
دوران فترت مجلس شده ایم و ظاهراً تا بیست و نهم شهریور مجلس در تعطیات است؛ لاجرم بحث 
بررسی و انتخاب گزینه  یا گزینه های پیشنهادی به مهرماه می کشد و حداقل تا مهر، وزارت کار بازهم 

بدون وزیر خواهد بود.سیزدهم شهریور، کیومرث سرمدی عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی 
مجلس شورای اسامی خبر داد محمدهادی زاهدی وفا به عنوان وزیر پیشنهادی کار معرفی شده 
است. او افزود: مجموعا در مدت دو سه ماه گذشته که ایشان به عنوان سرپرست وزارت کار تعیین 
شدند، نوع تعاملشان با مجلس و مخصوصا با کمیسیون اجتماعی که کمیسیون اصلی این وزارتخانه 
است، خیلی قابل قبول نبوده است.البته همین نماینده مجلس، هشت روز بعد در ٢۱ شهریور، گفتمان 
قبلی خود را تغییر داد و گفت: »یکی از اقدامات بزرگ زاهدی وفا در دوران سرپرستی وزارت تعاون کار 
و رفاه اجتماعی، ساماندهی امور بازنشستگان بود که کاری بزرگ به شمار می رود.« این نماینده بعد از 
هشت روز، به سرپرست فعلی وزارتخانه، نمره ی قبولی داد.به نظر می رسد، گفتمان سازی کمیسیون 
اجتماعی مجلس فعاً به نفع زاهدی وفا است اما در هر حال به دلیل فترت و تعطیلی مجلس، ارزیابی 
رسمی گزینه پیشنهادی آغاز نشده است؛ در این بین، فقط جامعه ی هدف گسترده متضرر می شوند؛ 
بیش از ۱۴ میلیون کارگر شاغل در انتظار برگزاری شورایعالی کار و مطرح شدن موضوع ترمیم مزد 
هستند؛ بازنشستگان خواستار بهبود خدمات درمانی و مطالبه گری سازمان از دولت برای پرداخت 
بدهی ها روزگار می گذرانند و جامعه ی تحت پوشش نهادهای حمایتی، مصائب و مشکات بسیار 

دارند. اما چرا تا این اندازه تاخیر؟!
عواقب تعلل در انتخاب وزیر

علیرضا حیدری )نایب رئیس اتحادیه پیشکســوتان جامعه ی کارگری و کارشناس رفاه و تامین 
اجتماعی( در این رابطه می گوید: انتخاب عبدالملکی به عنوان وزیر کار و سپس  مورد وثوق دولت قرار 
نگرفتن و عزل او، موجب ایجاد یک فرصت از دست رفته به طول یک سال شد؛ این نشانه ی ضعف 
بزرگی است چراکه انتخاب مدیریت چنین دستگاه بزرگی با رویکرد اجتماعی و اقتصادی با خطا مواجه 
بوده و منجر به تعویض شده؛ بنابراین هزینه ی بسیار سنگینِ غیرقابل احصا برای کارگران به وجود 
آمد؛ از زمان رفتن ایشان دولت موظف بود یک نفر را به مدت حداکثر سه ماه به عنوان سرپرست 
انتخاب کند اما سرپرست هرگز اختیارات و قدرت وزیر را ندارد چراکه نمره قبولی از مجلس نگرفته 
و مورد اعتماد این نهاد نیست.تعلل در معرفی وزیر، یک مشکل اساسی است؛ حیدری می گوید: سه 
ماه گذشته و باید زودتر از این ها وزیر پیشنهادی معرفی می شد؛ وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
مشکات متعددی دارد که هنوز نمی دانیم چطور قرار است رفع و رجوع شود؛ عماً این اتفاق در 
سه ماه گذشته نیفتاده. وزارتخانه ای که در واقع مجموع سه وزارتخانه ی مجزا و گسترده  تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی- است، ماه هاست با یک سرپرست اداره می شود؛ هرکدام از این حوزه ها، زمانی یک 
وزارتخانه ی مجزا داشتند اما حالا هر سه بدون وزیر رها شده اند. اکنون باتکلیفی فقط محدود به 
برگزار نشدن نشست های شورایعالی کار و بحث ترمیم مزد شاغان یا مساله امنیت شغلی و ایمنی 
نیست؛ در حوزه های دیگر ازجمله بازنشستگان و مستمری بگیران نیز با نواقص و مطالبات بر زمین 
مانده ی بسیار مواجهیم. این حوزه کاماً نامتعادل است و نیاز به راهبردهای بلندمدت برای رسیدن به 
تعادل و پایداری دارد. بنابراین می توان گفت تعیین تکلیف وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، یکی از 
مهم ترین کارهایی ست که باید توسط دولت و مجلس انجام شود آنهم با اولویت و فوریت بسیار بالا.

میلیون ها نفر محروم از حق مطالبه
 درحالیکه بیش از ۴٣ میلیون نفر از جمعیت کشور با مشکات و مطالبات انبوه دست و پنجه نرم 
می کنند، یک وزارتخانه با ابعاد ملی، ماه هاست باتکلیف و بدون متولی مانده است؛ برایند اوضاع 
نشان می دهد که این ماجرا حداقل تا مهر ادامه خواهد داشت؛ به راستی چرا موضوع وزیر کار، به 
یک موضوع پرچالش بدل شده و چرا برخاف وعده های پیشین، اهتمامی برای عینیت بخشیدن 
به سه جانبه گرایی نیست؛ فارغ از ترکیب ناموزون و ناعادلانه ی شورایعالی کار، برگزار نشدن آن، یک 
ظلم مضاعف است، ظلمی که حق طرحِ مطالبه ی دستمزد قانونی و شایسته را از  میلیون ها نفر از 

جمعیت زیر خط فقر  کشور سلب کرده است و این تنها یکی از چندین مسائلِ بر زمین مانده است.

برادران گفت: هنوز برای امســال لیست قطعی تعرفه های 
واردات منتشر نشده است.

معــاون وزیر صمــت در گفت و گوی خبری با صدا و ســیما در رابطه با 
اینکه لیست تعرفه برای کالاهای ممنوعه واردات گفت: هنوز برای امسال 
لیست قطعی منتشر نشده اما تعرفه منتشر شده است، ممکن است مردم با 
هر ممنوعیتی احساس ناخوشایند داشته باشند، اما بزرگان ما به تولید داخل 
همواره تاکید داشته اند و در همه سال ها چه در کشور ما و چه در کشور های 
استقال طلب همواره تاکید می شده که از کالاهای داخلی استفاده کنیم و 
ایــن را یک ضروروت اقتصادی می دانیم. با رقابتی که در منطقه داریم باید 
بتوانیم در ارز صرفه جویی کنیم و این موضوع باعث رشــد اشتغال خواهد 
شد.برادران ادامه داد: درحال حاضر برخی ازکالاها با نام تولید داخل است اما 
باید به آنها عمق بدهیم و کیفیت داشته باشد، مهم است که چه درصدی از 
کالا داخلی باشد، مقام معظم رهبری تاکید دارند تولید کنندگان در حوزه نرخ 
رعایت مردم را بکنند.وی در خصوص ملزومات تکیه بر تولید داخلی گفت: در 
نقاطی قانون گذار اختیار داده است برای تنظیم نوسانات بازار و ارتقا کیفیت 
برخی کالاها را ممنوع و برخی را دوباره آزادســازی کنیم.برادران تاکید کرد: 
این که یک کالا امروز ممنوع است و فردا آزاد می شود ایرادی ندارد، ما سایتی 
راه اندازی کردیم که وزارت خانه را موظف کرده تا این کالاهارا اطاع رسانی 

کند و به اسم توانیران این سایت را می شناسند.
وی در توضیح مشکات درحوزه تولید لنت ترمز گفت: ما توانمندی خوبی 
در این حوزه داریم و مردم هم تجربه لنت خوب ایرانی را دارند، اما فقط تولید 
کفایت نمی کند و تنظیم بازار باید به درستی انجام شود، بازار نباید همچنان در 

دست کالای قاچاق باشد. سال ۱٣۸۱ استاندارد لنت صادر شد و تولید کنندگان 
از این سال سعی می کنند استاندارهارا به روز کنند. درکشور لنت هایی وجود 
دارد که کیفیت ندارنــد و چالش ایجاد می کنند و موانع تولید در این زمینه 
محسوب می شود لنت در لیست واردات ممنوع نیست. برخی مواد اولیه لنت 
شاید در زمینه واردات در محدودیت باشد. تولید کنندگان قائل بر این هستند 
که ما ظرفیت تولید کشور برای لنت را داریم اما بازار همراهی نمی کند، در این 
زمینه هم باید قاچاق کالا را کنترل کنیم.برادران گفت: نگاه وزارتخانه براساس 
حمایت از تولید است و تاش داریم ارزبری خارجی نداشته باشیم. درحال حاضر 
هم آمار نشان می دهد ما کاهش ارزبری داشته ایم که با افزایش تولید و کیفیت 
همراه بوده اســت.وی در توضیح کالاهایی که در لیست ممنوعیت هستند 
گفت: لیست گروه ۴ مثل لوازم خانگی به طور مطلق ممنوع است، برخی هم 
جز گروع ٢۷ هستند که شاید ممنوعیت داشته باشند اما براساس نیاز داخلی 
متغیر است و می توانند آزاد سازی شوند. این لیست ها در کتاب تعرفه وجود 
دارد. وی در رابطه با واردات اســید بنزوئیک که نسبت به آن اعتراض وجود 
دارد گفت: ما در وزارت خانه آمادگی پذیرش گزارش ها را داریم و اگر به توان 
داخلی در مورد هر کالایی رسیدیم سریعا آن را ممنوع اعام می کنیم. برادران 
در توضیح اینکه برای جلوگیری از واردات اسید بنزوئیک چه اقدامی انجام 
خواهد شد گفت: ما بر عهد خود هستیم و تا جایی که تولید کننده داخلی بتواند 
نیاز داخلی کشور را تولید کند و عرف قیمت را رعایت کند حمایت می کنیم، 
دولت جدید به تولید وفادار است و بیشترین آمار در رشد صنعت را در سالهای 
اخیر داشته ایم. در مورد موضوع اسید بنزوئیک هم پیگیری می کنیم و وظیفه 

قانونی خودرا انجام می دهیم.

چرادرانتخابوزیرکارتعللمیشود؟ معاونوزیرصمت

مطالباتبرزمینمانده؛ازترمیممزدتادرمانبازنشستگان فهرستممنوعیتوارداتکالاهایتولیدداخل
بهزودیمنتشرمیشود

عضو کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به شعار دولت سیزدهم 
مبنی بر ساخت ۴ میلیون مسکن طی ۴ سال، گفت: اگرچه این 
شعار ایده ال است اما شواهد ماجرا نشان می دهد دولت در تحقق 

این شعار تاکنون ناتوان بوده است.
مجید ناصری نژاد در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به کمبود مسکن در کشور، 
گفت: مسئله مسکن به دردی مزمن در کشور تبدیل شده است و اگرچه هدف 
تامین آســان خانه برای مردم بوده اما با این وجود سال به سال در این زمینه با 
مشکات بیشتری رو به رو شدیم چراکه مسکن کمتر و در  عین حال گران تر 
شــد.نماینده مردم شادگان در مجلس با اشاره به شعار دولت سیزدهم مبنی بر 
ساخت ۴ میلیون مســکن طی ۴ سال، افزود: اگرچه این شعار ایده ال است اما 
شواهد ماجرا نشان می دهد دولت در تحقق این شعار تاکنون ناتوان بوده است و 
هنوز معلوم نیست می خواهد از کجا برای این مهم تامین اعتبار کند ضمن آنکه 

زمین نیز برای ساخت این تعداد مسکن در سراسر کشور کم است.
وی با دلایل کمبود مسکن در کشور اشاره کرد و ادامه داد: تمرکز مشاغل در 
کان شهرها سبب مهاجرت مردم از روستاها به شهرها شده است و این مسئله 

سبب شده روستاها خالی و در شهرها با ازدحام جمعیت و کمبود مسکن رو به 
رو شویم بنابراین باید به مسئله سرمایه گذاری در  مناطق محروم به منظور ایجاد 
شغل توجه کرد و روش مدیریت را تغییر داد.عضو کمیسیون انرژی مجلس معتقد 
است ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی مانع از مهاجرت آن ها به شهرها 

خواهد شد و  تامین مسکن را نیز تسهیل می کند.

عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه صنعت 
لوازم خانگی نیز مسیر خودروسازی را رفته و مردم در خرید این 
محصولات گرفتار هستند، افزود: بازار لوازم خانگی چند سال 
پیش باثبات بود اما امروز با بازار بی ثبات و قیمت های وحشتناک 

روبه رو هستیم که فردی نیز پاسخگو نیست.

لطف اله سیاه کلی در گفت وگو با خانه ملت درباره گایه های مردم درخصوص 
کیفیت و قیمت لوازم خانگی، گفت: از آنجاکه از صنعت خودروسازی بیش از ٣ 
دهه حمایت شده و امروزه چهارچرخ هایی با قیمت های بالا به مردم تحویل داده 
می شــود و حتی مسئولان این حوزه معتقدند که این قیمت ها نیز کم هستند،  
تولیدکنندگان لوازم خانگی نیز از این بی نظمی سوءاستفاده کرده و قیمت ها را 
افزایش دادند.نماینده مردم قزوین، آبیک و البرز در مجلس با بیان اینکه صنعت 
لوازم خانگی نیز مسیر خودروسازی را رفته و مردم در خرید این محصولات گرفتار 
هستند، افزود: بازار لوازم خانگی چند سال پیش باثبات بود اما امروز با بازار بی ثبات 
و قیمت های وحشتناک روبه رو هستیم که فردی نیز پاسخگو نیست؛ وزیر صمت 
چه می کند، وی دنبال رایزنی است یا در مجلس است یا در قم.وی خطاب به وزیر 
صمت، گفت: به کار خود بچسبید، اگر عملکرد خوبی داشته باشید، شما را نگه 
می دارند. نیازی نیست که به در و دیوار بزنید تا شما را نگه دارند اگر عملکرد شما 
خوب نباشد، همه عالم را هم دور بزنید، برکنار می شوید. وی با بیان اینکه موضوع 
لوازم خانگی بدتر از خودرو شده است، ادامه داد: وزیر صمت باید برای وضعیت بازار 

خودرو و لوازم خانگی و افزایش تعرفه تلفن ثابت استیضاح شود.

ناصرینژاد: عضوکمیسیونصنایعومعادنمجلس

وضعیتمسکنبهدردیمزمن
درکشورتبدیلشدهاست

کسیپاسخگوی
بازاربیثباتلوازمخانگینیست

قرعه کشی ســومین عرضه خودرو با حجم ۶٠ هزار دستگاه 
خودرو برای ۶ میلیون و ۶۸۴ هزار و ٣۸۴ نفر برگزار شــد، این 

حجم از شرکت کننده گویای رفتار غیر منطقی بازار است.
 قرعه کشی سومین مرحله عرضه خودرو در سامانه یکپارچه تخصیص خودرو با 
حدود ۶٠ هزار دستگاه انواع خودرو، برگزار شد. در این دوره ۶ میلیون و ۶۸۴ هزار 
و ٣۸۴ نفر شــرکت کردند. از این تعداد ٣۶۴ هزار و ۸٢ نفر معادل 5.۴ در صد 
طرح جوانی جمعیت، ۱٢۴ هزار و 5۶٢ نفر معادل ۱.۹ درصد در طرح جایگزینی 

خودروهای فرسوده ثبت نام کردند.
ســومین مرحله فروش خودرو در سامانه غیرمنطقی خودرو، چهارشنبه هفته 
گذشته آغاز و تا چهار روز ادامه داشت. حجم شرکت کنندگان این سامانه نشان داد 
که رفتار غیرمنطقی در خصوص عرضه و فروش خودرو به بازار از سوی وزارت 
صمت تدوین و با قدرت درحال اجرا است.نمایندگان نهادهای ناظر بر صحت و 
انجام قرعه کشی نظارت و نتایج آن دیروز سه شنبه مورخ ٢٢ شهریورماه جاری 

اعام شد.

به گزارش بازار، سیدرضا فاطمی امین در زمان اخذ رای اعتماد از خانه ملت، به 
نمایندگان مجلس شورای اسامی وعده داده بود که وضعیت بازار خودرو را بهبود 
بخشد. باگذشت یکسال از سکان داری فاطمی امین در ساختمان سمیه به عنوان 
شخص نخست سیاستگذار صنعتی، شاهد کاهش حجم خودروهای عرضه شده 
در قرعه کشی هستیم. وضعیتی که به زعم کارشناسان رفتارغیرمنطقی در بازار 

منطقی خودرو ایجاد کرده است.
عرضه کم محصول و التهاب بیشتر بازار

هم زمان با اعام آغاز قرعه کشی سومین مرحله سامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو قیمت برخی از محصولات در بازار آزاد با تغییراتی همراه شــد. به طور 
مثال پژو ٢٠۶ تیپ ٢ که تا هفته گذشته با بها ٢۹5 تا ٢۹۶ میلیون تومان معامله 
می شد، اکنون قیمت آن به بیشتر از ٢۹۶ میلیون تومان رسیده است. رفتار بازار در 
خصوص معامله خودرو به دلیل سیاست های اشتباه صنعتی و اقتصادی دولت ها، 

به صورت غیرمنطقی درآمده است.
برای تایید این موضوع می توان به ۶ میلیون و ۶۸۴ هزار نفری که برای کسب 
سود آنی در دور سوم قرعه کشی شرکت کردند، استناد کرد.شاید بهتر باشد وزارت 
صمت با اتخاذ سیاست منطقی برای پیش برد وعده های وزیر صمت، بازار خودرو 
را به تعادل برساند. شاید گفتن این موضوع خالی از لطف نباشد که خودروسازان در 
هر دولت قربانی سیاست های اشتباه صنعتی شده و دخالت در نظام فروش آن ها 

مزید بر علت در کنار قیمت گذاری دستوری شده است.

۱٢ هزار دستگاه برای نوسازی خودروهای فرسوده؟
کارشناسان معتقد هستند که بدنه وزارت صمت با اجرایی شدن واردات خودرو 
مخالف و نهایت مقاومت را تاکنون داشته است. بندهای آیین نامه اجرایی واردات 
خودرو موجب تفریح خاطر کارشناســان شده و همین موضوع می تواند بیانگر 

مقاومت برای انجام امر واردات باشد.
در دوره ای که واردات خودرو به کشور انجام می شد، وضعیت اسقاط خودروهای 
فرسوده در کشور روند مثبتی داشت. زیرا هر واردکننده ملزم به اسقاط یک دستگاه 
خودرو در قبال واردات یک دستگاه خودرو به کشور بود. اما طی چهار ساله گذشته 

دولت ها تا هفته گذشته کمترین توجه را به خودروهای اسقاطی نداشتند.
باوجود حدود ۴ میلیون دســتگاه خودرو فرسوده در کشور، وزیر صمت دولت 
سیزدهم فقط ۱٢ هزار دستگاه در سومین مرحله قرعه کشی برای این بخش 
سهمیه در نظر گرفته است. شاید برای حفظ سرمایه های مالی، کاهش مصرف 
سوخت، کاهش آلایندگی و تلفات جاده ای وزارت صمت دو رویکرد تغییر مواضع 

و واردات خودرو را جهت از دور خارج کردن خودروهای فرسوده، دنبال کند.

6/5میلیون متقاضی خودرو یا رانت!
بالاتر از ناکجا آباد؛ سمت و سوی بازار خودرو با سوگیریهای صمت

رئیس جمهور با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای 
جمهوری اســلامی ایران بسیار حائز اهمیت است، تصریح 
کرد: مرزهای تاریخی ایران و ارمنستان بستر رفاه، همگرایی 
و امنیت منطقه محسوب می شــود و تهران مصمم به ادامه 

همکاری در همه زمینه ها به نفع رفاه و ثبات منطقه است.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی پیش از دیروز در پاسخ به تماس تلفنی 
»نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان، با ابراز نگرانی از تداوم تنش در 
منطقه گفت: منطقه قفقاز شــرایط خاصی را طی می کند و متاسفانه هنوز 

آرامش به این منطقه بازنگشته است. رئیس شورای عالی امنیت ملی همچنین 
با اشــاره به نفوذ رژیم صهیونســیتی در منطقه، حضور آن را ضد امنیت و 
تهدیدی برای کل منطقه ازجمله میزبانانشان معرفی کرد.رئیسی با بیان اینکه 
پیوسته اوضاع و تحولات را در منطقه قفقاز رصد می کنیم، خاطرنشان کرد: 

منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد.
رئیس جمهور با اشاره به اینکه امنیت در منطقه قفقاز برای جمهوری اسامی 
ایران بسیار حائز اهمیت است، تصریح کرد: امضا کنندگان بیانیه سه جانبه 
آتش بس به مفاد آن پایبند باشند و از هرگونه اقدامی در جهت ایجاد تنش در 

منطقه دوری کنند.رئیسی افزود: مرزهای تاریخی ایران و ارمنستان بستر رفاه، 
همگرایی و امنیت منطقه محسوب می شود و تهران مصمم به ادامه همکاری 

در همه زمینه ها به نفع رفاه و ثبات منطقه است.
»نیکول پاشــینیان« نخست وزیر ارمنســتان نیز در این تماس تلفنی با 
ارائه گزارشی از آخرین وضعیت تحولات در منطقه قفقاز گفت: جمهوری 
اسامی ایران همواره در رفع تنش ها و بحران های منطقه نقشی سازنده و 
تاثیرگذار داشته است.»نیکول پاشینیان« همچنین با ابراز خرسندی از روابط 
رو به گسترش تهران و ایروان، تاکید کرد: ارمنستان به دنبال تعمیق روابط با 

جمهوری اسامی ایران در تمامی زمینه ها است.
ایروان اوایل روز گذشته اعام کرد که ارتش آذربایجان اواخر روز دوشنبه با 

استفاده از توپخانه و هواپیماهای بدون سرنشین ارمنستان را گلوله باران کرد

رئیسی در پاسخ به تماس تلفنی نخست وزیر ارمنستان:

منطقه تحمل جنگ دیگری را ندارد

استاندار تهران جزییات شناورسازی ٢ ساعته فعالیت ادارات 
شهر تهران را تشریح کرد.

به گزارش ایسنا، محسن منصوری در مورد تصمیمات اتخاذ شده جهت تسهیل 
ترافیک استان با اشاره به هماهنگی صورت گرفته با معاون اول رئیس جمهور 
و رییس سازمان اداری و استخدامی کشور جهت کاهش پیک ترافیکی مهرماه 
اظهارکرد: به منظور کاهش پیک ترافیکی مهرماه مقرر شد شروع کار ادارات و 
سازمان های شهر تهران از ساعت ۷ تا ۹ صبح به صورت شناور در نظر گرفته 
شده و مطابق این مصوبه تغییری در میزان حضور کارمندان در طول روز مطابق 
ضوابط و مقررات در محل کار ایجاد نخواهد شــد و متناســب با ساعت ورود 
کارمندان به صورت شناور در محل کار، ساعت پایان کار در همان روز به صورت 
شناور تعیین می شود.وی افزود: ساعت شروع خدمات رسانی بانک ها ساعت 
۷ صبح و زمان حضور کارمندان در بانک ساعت ۶:٣٠ می باشد.استاندار تهران 
در مورد ساعت فعالیت مدارس عنوان کرد: ساعت فعالیت شیفت صبح مقاطع 
متوسطه ۷:٣٠ و مقاطع ابتدایی شهر تهران ۸:٣٠ در نظر گرفته شد.منصوری 

سپس گفت: ساعت شروع به کار شیفت صبح کارخانجات و کارگاه ها ۶ صبح 
تعیین شده که متناسب با آن سایر شیفت های کاری کارخانجات و کارگاه ها 
انجام می شود.وی در مورد سایر مصوبات خاطرنشان کرد: هر گونه تردد، تخلیه 
و بارگیری کامیونت و کامیون از ساعت ۶:٣٠ تا ۹ صبح ممنوع می باشد و پلیس 
راهور نسبت به اجرای طرح تشدید، برخورد و اعمال قانون با متخلفین توقف های 
غیرمجاز و سد معبر اقدام می کند.استاندار تهران افزود: این مصوبات برای مهرماه 
اعمال و بازخورد آن مبنای تصمیمات بعدی خواهد بود.استاندار تهران همچنین با 
اشاره به هماهنگی با معاون اول رییس جمهور و رییس سازمان امور استخدامی 
کشور برای اجرای شناورسازی ساعات کار ادارات و دستگاه های دولتی گفت: 
ساعات کار سازمان ها و دستگاه های دولتی شهر تهران از ۷صبح تا ۹ صبح به 
صورت شناور است که برای تحقق ۴۴ ساعت حضور کارمندان در هفته و عدم 
تغییر در ساعات حضور آنها برای روز ساعت پایان کار نیز متناسب با شروع کار 
به صورت شناور خواهد بود.وی افزود: با هماهنگی بانک مرکزی ساعت شروع 

به کار بانکها ۷صبح خواهد بود.

ساعت کاری کارمندان شناور شد


